
Substantiivit

Substantiivit ilmaisevat 

1. asioita, esineitä ja olioita, joita voidaan laskea ja 
joilla on myös monikkomuoto.

Monikolliset substantiivit. (”Countables”, ”C-

sanat”)

2. käsitteitä, ainetta ja abstrakteja asioita, joita ei 
voida laskea ja joilla on vain yksikkömuoto. 

Yksikölliset substantiivit. (”Uncountables”, ”U-

sanat”)



Substantiivit: yksikölliset ja monikolliset

Monikolliset substantiivit (”Countables”, ”C-sanat”)

Esim. one/a dog – dogs

one/a woman – women

one/an hour – hours

Yksikölliset substantiivit (”Uncountables”, ”U-sanat”)

Esim. beauty, soup, coffee, love, music

• Yksiköllisten substantiivien edessä ei voi olla ’a’/’an’
”kuusi musiikkia” 



Substantiivit: yksikölliset ja monikolliset
• Joitakin sanoja voidaan käyttää sekä yksiköllisessä 

että monikollisessa muodossa. Tällöin niiden 
merkitys kuitenkin muuttuu. Esimerkiksi:

four rooms (= huonetta) room for two (= tilaa)

a hair in the soup (= hius) lovely red hair (= hiukset)

I’ll have a coffee
(= kahviannos)

I spilt coffee on the floor
(=kahvia)

many experiences
(= koettuja asioita)

a lot of experience
(= saavutettu harjaantuminen)



Activate

1.  butter

2.  photo

3.  water

4.  intelligence

5.  birthday cake

6.  neighbourhood

7.  rubbish

8.  bread

Mieti, voiko seuraavia substantiiveja laskea ja onko 
niillä monikkoa (C) vai ovatko ne yksiköllisiä sanoja (U).



Monikko muodostetaan s/es-päätteillä

• Tavallisesti laskettavan substantiivin monikko 
muodostetaan liittämällä sanan jälkeen ’-s’.

a horse – horses

an artist – artists

a UFO – UFOs

• Jos sana päättyy kirjaimiin –s, –ss, –sh, –ch, –z tai –x, 
monikon pääte on ’–es’.

a bus – buses

a bush – bushes

a box – boxes



O-päätteisten sanojen monikko

• Vanhojen englanninkielisten ’–o’-päätteisten 
sanojen monikon pääte on ’–es’, mutta 
uudempien lainasanojen (usein sama sana 
suomessakin) monikon pääte on ’–s’.

a tomato – tomatoes

a hero – heroes

a piano – pianos

a soprano – sopranos



Y-päätteisten sanojen monikko

• konsonantti + ’–y’, putoaa ’-y’ pois ja monikon 
pääte on ’–ies’.

a baby – babies
a spy – spies

• Substantiivit, jotka päättyvät vokaali + ’–y’         
saavat monikon päätteen ’–s’.

a day – days
a valley – valleys



• Useimmilta näistä substantiiveista pudotetaan          ’–f’/’–
fe’ pois ja tilalle tulee monikon pääte ’–ves’.

a wife – wives
a shelf – shelves
a knife – knives

• Muutamalla on kaksi monikkovaihtoehtoa
a scarf – scarves/scarfs

• On myös sanoja, jotka saavat normaalin päätteen ’–s’.
a roof - roofs

F/FE-päätteisten substantiivien monikko



Yhdyssanojen monikko
• Yhdyssanat kirjoitetaan englannissa yleensä erikseen. 

Tällöin monikon pääte lisätään yleensä pääsanaan.

tenniskengät = tennis shoes

lukiot = high schools

• Jos yhdyssana muodostetaan väliviivalla ja ensimmäinen 
osa on substantiivi, lisätään monikon pääte siihen.

anopit = mothers-in-law

• Muissa tapauksissa väliviivalla muodostetun 
yhdyssanan monikon pääte lisätään sanan loppuun.

karusellit = merry-go-rounds



Epäsäännöllisiä monikkomuotoja: 
vokaalimuutos

• Eräiden substantiivien monikkomuoto tehdään 
sanansisäisellä vokaalimuutoksella.    

foot – feet / mouse – mice kts. Sivu 130

• Muista myös ainoat kaksi substantiivia, joiden 
monikon pääte on ’–en’.

a child – children / an ox – oxen



Epäsäännöllisiä monikkomuotoja: 
yksikkö = monikko

• Joidenkin eläinlajia tarkoittavien sanojen 
monikkomuoto on sama kuin yksikkö.

a sheep – many sheep
a fish – many fish
a salmon – many salmon

ks. kirjan s.130



Epäsäännöllisiä monikkomuotoja: 
yksikkö ja monikko eri sanat

…the first person – ensimmäinen ihminen
…three people – kolme ihmistä
…different peoples – eri kansoille

• one person = yksi ihminen – people = ihmiset

• one people = yksi kansa – peoples = kansat

• a penny = pennin kolikko – pennies = pennin kolikot
• a penny = pennin arvoinen – ten pence = kymmenen 

pennin arvoinen


